
 
  
 

                  
 

 
 

Zdeňka Stříbrná - 

Prosba obecního úřadu 
OÚ má v současné době pouze 1 zaměstnankyni, která nestihne včas  během sněžení 
všechny chodníky vyhrnovat. OÚ děkuje všem spoluobčanům, kteří si chodníky před svými 
domy vyhrnují sami. 

 
Zprávičky ze školky a školy - ohlédnutí za prosincem 

Prosinec se nesl v duchu příprav na nejkrásnější svátky v roce. Děti ze školy a školky 
nejprve zpívaly u vánočního stromu, také se podílely na vánoční výstavě. Školou se 
nesly tóny vánočních písní a koled, její prostory byly provoněny vůní jehličí a vyzdobeny 
výrobky vytvořené šikovnými rukami našich dětí. Také nechybělo jež tradiční pečení 
cukroví, na které se děti obzvlášť těšily. Vyvrcholením byly vánoční besídky, na kterých 
děti předvádějí rodičům a prarodičům, na čem pilně celý prosinec pracovaly. Ve školce 
situaci zkomplikovala zdravotní indispozice dětí, přesto se paní učitelky a rodiče sešli 
k předvánočnímu posezení. Školáci zase pilně trénovali na obnovené premiéře hry - 
Vánoce v Africe, se kterou se měly poprvé předvést veřejnosti jako praví divadelní herci 
na jevišti.  Musím říci, že tento prostor je vůbec nezaskočil, hry se zhostili zcela 
bravurně, o čemž svědčil také dlouhý potlesk publika. Věřím, že nejen dětem, ale všem přítomným vydržel krásný a 
hřejivý pocit z večera ještě hodně dlouho. Také počasí se umoudřilo, sice se zpožděním, ale přesto nadělilo dětem ten 

nejkrásnější vánoční dárek a to sněhovou nadílku. Tak mohou 
děti konečně po několika letech sněhové absence užívat zimních 
radovánek plnými doušky. 
Ze školy a školky přejeme krásné, mrazivé a pohodové lednové 
dny  
P.S. Moc, moc děkujeme všem přítomným za jejich štědrost u 
dobrovolného vstupného na vánoční besídce. Vybrali jsme 
neuvěřitelných 2,546 Kč. Touto cestou ještě jednou všem 
děkujeme a jak jsme avízovali, vybrané peníze poputují dětem do 
Afriky, kde pomohou zabezpečit jejich základní potřeby. O 
konkrétní pomoci Vás budeme informovat. Děkujeme 
 

- Radka Koláčná – 

 
 
 

Plesová sezóna 
v restauraci U Růže v Radimi 

 
ÚNOR 

11.2.2017 Hasičský ples Radim 
28.2.2017 Maškarní Dřevěnice 

 

LEDEN 
28.1.2017 od 20 hodin 

Sokolský ples 
K tanci a poslechu bude hrát Duo Renegades. 
Prosíme členy a příznivce Sokola o příspěvky 
do tomboly, které se budou odevzdávat do 
26.1. Předem moc děkujeme.  

Štěpánka Kořínková 

 
 

Pranostiky na leden 
Leden studený, duben zelený. 
Teplý leden, k nouzi krok jen jeden. 

 
Co leden sněhem popráší, to únor s vichrem odnáší.  
Jak vysoko v lednu leží sníh, tak vysoko tráva poroste. 

 
 
 
 

 - Miroslav Říha -     
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                                 Starostku obce, Zdeňku BRIXOVOU 
 

 Starostkou obcí zahrnutých pod obecní úřad v Radimi je Zdeňka Brixová, které se dnes ptáme. Od kdy, prosím? 
Byla jste nejdříve zastupitelkou nebo hned starostkou? 
Poprvé jsem do obecního zastupitelstva kandidovala v roce 2002, kdy jsem se stala místostarostkou. Ve volebním 
období 2002-2006 jsem se postupně seznamovala s prací na úřadě. Od dalšího volebního období, to je od roku 2006, 
jsem dostala důvěru od občanů, potažmo od zastupitelů a jsem ve funkci starostky. 

 Které akce si za dobu svého působení ve funkci ceníte nejvíce? 
Akce musím rozdělit na investiční a kulturní. Z investičních akcí mám radost z rekonstrukce  bývalého „Hradu“ na obecní 
byty a ze záchrany podsíňového domu č. 41 v Radimi. Tato akce v roce 2015 byla nominována na cenu NpÚ Patrimonium 
pro Futuro. Ocenění jsme sice nedostali, ale i nominace mě velice potěšila. Hřejivý pocit mám i z ocenění, které jsem 
dostala od Ministerstva kultury za záchranu drobných sakrálních památek. Další akcí, která je přínosnou pro obec, je  
rozšíření vodovodu a tím i zajištění dostatečného množství vody pro obec. Myslím, že ani koupě a rekonstrukce místní 
hospody nebylo špatné rozhodnutí OZ. Z kulturních akcí to jsou akce, které se každoročně opakují – den Matek, posezení 
s důchodci a rozsvěcení stromu. 

 Co byste ráda ještě stihla do konce svého mandátu? 
Do konce mého mandátu bych ráda alespoň začala s dalším rozšířením vodovodu na Tužíně, s opravou obecního domku 
ve Studeňanech a opravou Kampeličky v Radimi, kde by mohl být i další obecní byt. 

 Budete kandidovat i do dalšího volebního období? Pokud ano, co bude Vašim hlavním závazkem pro volební 
program? 
O kandidatuře na další volební období zatím neuvažuji.  

 Myslíte, že by si obec velikosti Radimi zasloužila uvolněného starostu? 
Nevím, zda by si obec zasloužila, či nezasloužila uvolněného starostu. Vím však, že práce starosty je celkem časově 
náročná pokud se v obci „něco dělá“. Je to však i o penězích, které by při funkci uvolněného starosty odcházely z 
rozpočtu. V nynější době pro uvolněného starostu by šlo o částku cca 34 tis. hrubého a s odvody o částku cca 45 tis.  
měsíčně. Pro naší obec s neuvolněným starostou to znamená úsporu 33 tisíc za měsíc a za rok je to celkem slušná suma, 
která se dá investovat někde jinde. Takže si myslím, že obec si zaslouží i pro další období hlavně pracovitého starostu. 

 Jak se starostuje v obci, kde je hodně silných spolků (tělovýchova, hasiči, včelaři, myslivci, zahrádkáři) a skoro 
všichni potřebují nějaké dotace? 
V obci máme opravdu hodně spolků a já jsem za to ráda, že spolková činnost navazuje na tradici našich předků a i přes 
mnohá úskalí jejich činnost pokračuje. Příspěvky spolkům rádi poskytneme, protože spolky obohacují život na obci. 

 Radim je nadstandardně vybavená (prodejna, doktor, pošta, hospoda atd.), co obci (a myslíme tím i ty 
„satelitní“) nejvíce chybí? 
Stále jsem si myslela, že obci chybí kanalizace a plyn, ale o této investici začínám dost pochybovat z důvodu celkové 
finanční nákladnosti a efektivnosti pro malou obec. Doufám, že stávající kanalizace bude jednou vyřešena jinak než 
stavbou nákladné čističky a že se najde řešení, které nebude zatěžovat přírodu znečištěnými odpadními vodami. 

 Co je pro obecní úřad složitější – sehnat dotační peníze nebo se správně „prokousat“ všemi těmi výběrovými 
řízením přes termíny realizace a až ke správnému vyúčtování? 
Když dostaneme oznámení, že jsme uspěli se žádostí o dotaci, mám radost, ale také vím, že je to úplný začátek 
plánované akce. Nemůže se přemýšlet o tom, co je náročnější, ale musí se začít pracovat. Dokud dotace není 
zkontrolována všemi úřady, nikdy si nejsem jistá, že získané peníze zůstanou opravdu v rozpočtu obce. Před každou 
kontrolou zažívám další a další zkoušku a přemýšlím, kde jsem udělala chybu. Je to celkem dobrodružství od A až do Z. 

 A na závěr:  Bude v Radimi jednou plyn a kanalizace s čističkou? 
Zda bude v Radimi plyn a kanalizace jsem částečně z mého pohledu odpověděla v předcházející otázce.  Dále bude 
záležet na dalších zastupitelstvech.  

Ptali se Václav Nidrle a Miroslav Říha, kteří příště vyzpovídají Štěpánku Kořínkovou. 

ZPOVÍDALI  
       JSME 
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                    to byl leden 1997 na „Krchově“ 

 

a to je letošní leden na „Krchově“ 

 

Výročí v našich vískách 

Únor 
 

FRÝBOVÁ ANNA  (94) 
MIKULOVÁ DRAHOMÍRA (70) 

ZAPSÁNO V OBECNÍ KRONICE                      
leden 1997                              
Pokračujeme výpisem z obecní kroniky, jak události 
zaznamenal pan Václav Nidrle před dvaceti lety.               

        Po půlnoční raketové palbě se obec probírala do mrazivého 
rána, jasná obloha a mráz 16 stupňů umožnil bruslení na čistém 
ledu rybníka. Při hokeji byl do obličeje zasažen pukem Jan Breuer a 
přišel o zub. Mrazy trochu polevily, Sokolové zvali na ples a pan 
Jaroslav Glos na Tužíně oslavil 85 narozeniny. 10. leden byl první 
den kdy se teploměr dostal nad nulu a nastaly dny s inverzí, tvořila se 
námraza. 
       16.1. se konala schůze obecního zastupitelstva, které mimo jiné 
projednalo setrvání pošty v obci, upřesnění autobusových spojů, 
prodeje pozemků ve Lháni a na Tužíně. Znovu začalo mrznout a inverze 
ustoupila. Konaly se valné hromady SDH a včelařů. Své 60. narozeniny 
oslavil velký organizátor sportovních akcí v obci pan Jiří Koudelka. Na 
konci druhé dekády se oteplilo a napadl sníh. Naftu a nářadí ukradli 
z kamionu panu Adolfovi. Proběhla vlna chřipek, hlavně u školních dětí. 
Svatbu měli Vladislav Frýba a Martina Nováková. 
       Na závěr měsíce se opět ochladilo, střídavě s jasnou nebo i 
zataženou oblohou. Na Špici se srazila dvě nákladní auta a pro těžce 
zraněného řidiče přiletěl vrtulník. Poslední lednový den se v hostinci U Jandů konala valná hromada zahrádkářů 
s přednáškou ing. Hejdy  „Naše krásná zahrada“.  

                                                                                                                                                                                              

Z Wikipedie - události ve světě a v ČR  
  3. ledna – skončilo vysílání stanice Premiéra TV a nahradila ji stanice Prima 
  4. ledna – prezident Václav Havel se oženil s Dagmar Veškrnovou 
22. ledna – česká modelka Tereza Maxová založila „Nadaci Terezy Maxové“ 
23. ledna – se americkou ministryní zahraničí stala pražská rodačka 
Madeleine Albrightová 
23. ledna – zemřel Alois Hudec, Sokol, gymnasta, olympijský vítěz 1936 
(*12.01.1908)          

 Pro OZ zpracoval Miroslav Říha    

 

TUŽÍN – POPISNÁ ČÍSLA  

ČÍSLO 9 – JIŘÍ ŠULC      
Roubený domek na skalce, naproti soše Panny Marie v roce 1939 vlastnila paní 
Anna Stará (1895-1978) a po její smrti dcera Jiřina (1924-2015), provdaná za 
Josefa Šulce (1916-1994) ze Železnice. Měli dceru Helenu (1957) provdanou 
Kracíkovou, nyní Otradovcovou a syna Jiřího (1951), který je majitelem od roku 
1995 a od prosince 2016 je zde nahlášen k trvalému pobytu. Je rozvedený a se 
ženou Boženou (1955), rozenou Bukvicovou z Rovenska pod Troskami mají 
dceru Ivetu (1991). Roubené stavení postupně opravuje a je trvale obydleno. 
                                                                          
  

 
ČÍSLO 10 – RADKA A MILAN ERAZIMOVI 

Roubené stavení postavené v roce 1827 vlastnili v roce 1873 Josef a Anna 
(1828-1906) Fuflíkovi, kteří nechali na Krchově v roce 1902 postavit sochu 
Svaté Anny. V roce 1903 se majitelem stal Antonín Kmínek (1872-1957) a jeho 
žena Barbora rozená Říhová (1877-1952) z Tužína čp.12. V roce 1957 ho koupil 
Ctirad Bezděk (1910-1971) z Hvozdnice s manželkou Věrou (1921-1987) 
rozenou Hlavovou z Protivína. V roce 1973 po jeho smrti paní Věra Bezděková 
s dcerami Ivanou (1947-1990), provdanou Mackovou a Radkou (1950) 
provdanou Erazinovou. V roce 1978 jsou majiteli Bezděková Ivana a Radka. Od 
roku 1981 pak Radka Erazimová s manželem Milanem (1946) z Prahy, kde bydlí 
a domek jim slouží k rekreaci.                                                                           

V příštím čísle popíšeme čísla 11 a 12 – informace o nich rádi uvítáme: Miroslav Říha tel.607936444,email riha.mirek2@centrum.cz a 
Václav Nidrle ml.  tel.603346410, email nidrlovi@wo.cz   

mailto:riha.mirek2@centrum.cz
mailto:nidrlovi@wo.cz


Slovo kronikáře Tužína 
Základní údaje o obcích Tužín a Podhájí 
k 31.12.2016 

 
Začala komplexní úprava v katastrálním území 
Tužín, pokračovala přestavba č.p. 39 na 
Tužíně a výstavba nového stavení na Podhájí 
a na jiné stanoviště byly přemístěny 
kontejnery na sklo a na plasty. 
 
Nejstarší žena – Anna Frýbová (93) 
Nejstarší muž  – Václav Luňák (86) 
Nejmladší občánek – Matyáš Jína, nar. 7/2016            

Průměrný věk činí 47 roků.                                           
Na Tužíně je to 29 mužů a 26 žen, na Podhájí 10 mužů a 9 žen.                                
Přihlásili se: Kateřina (40), Matouš (8) a Mariana (6) Velebovi, 
          Zdeněk Ducháček (72) a Jiří Šulc (65)                            
Odhlásili se: Zdeněk Šindlar 
Narodili se:  Matyáš Jína 
Nikdo nezemřel.     
 

  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
WEBOVÉ STRÁNKY ( tuzin-podhaji.cz ) JSOU OPĚT V PROVOZU 
 

- Kronikář Miroslav Říha -

 
 

Foto-ohlédnutí za vánoční výstavou   
Velké poděkování patří všem, kteří se podíleli  
na vánoční výstavě s podtitulem SKLO A KRAJKA. 
Nejen toto je důkazem toho, že máme v našich  
vískách vskutku velmi šikovné děti, ženy i muže! 

 
  
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
  
 

 
 
 

- Marcela Danišová - 
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celkem domů s číslem popisným  
(Tužín 41, Podhájí 16 ) 

57 

z toho trvale obydlených 23 

            k rekreaci 34 

celkem roubených 26 

domů bez č.p. 1 

chaty s evid.č. 17 

K trvalému pobytu je přihlášeno 74 z toho jich zde  
trvale bydlí 53 

do 10 let      10 4 

od 11 do 18 let 1 1 

od 19 do 40 let     20 12 

od 41 do 60 let    16 12 

od 61 do 80 let    21 18 

nad 80 let        6 6 
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